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مسیر پیش روی اقتصاد ایران در سال 1403

آقای دکتر مهدی کريمی تفرشی* رئیس کارگروه کسب و کارهای 
جاده ابريش�م س�ازمان ملل- يونس�کو: کارشناسان و تحلیلگران 
اقتصادی، تورم در سال ۱۴۰۳ برای اقتصاد ایران را رقمی بین ۳۵ 
تا ۴۵ درصد پیش بینی کرده اند؛ پیش بینی نهادهای رسمی عموماً 
تورم را در حدود ۳۵ درصد برآورد کرده اند در حالی که بس��یاری 
از کارشناس��ان و تحلیلگران اقتصادی با توجه به ریس��ک های 
سیاس��ی، ش��رایط منطقه ای و همچنین انتخابات آمریکا در سال 
پی��ش رو، ای��ن رق��م را بالاتر برآورد می کنند. واقعیت این اس��ت 
که س��ال پیش رو نیز س��الی اس��ت همراه با تورم که می تواند اثر 
معکوس��ی بر قدرت خرید مصرف کنندگان و به خصوص حقوق 
بگیران که نتوانستند در تمام سال های گذشته قدرت خرید خود 
را در مقابل تورم حفظ کنند، داشته باشد. هر چند که در چند سال 
گذشته و طی فرآیند سازگار شدن اقتصاد ایران با تحریم های پسا 
برجام، اقتصاد ایران توانسته است با رشد مثبت همراه باشد اما این 
رشد مثبت چندان نتوانسته است به عنوان یک واقعیت اقتصادی 
ملموس در جامعه نمود عینی پیدا کند و از سوی مردم درک شود. 
رش��د های اقتصادی ش��کل گرفته در سال های گذشته رشدهایی 
بودند ناش��ی از افزایش فروش نفت یا به بیان دقیق تر س��هم نفت 
از رشد اقتصادی از بقیه بخش های اقتصاد ایران همچون صنعت، 
کشاورزی و حتی خدمات بیشتر بوده است. رشد اقتصادی مبتنی 
بر رش��د درآمدهای نفتی با توجه به ظرفیت محدود تولید نفت و 
صادرات آن بیانگر کاهش رشد اقتصادی ایران در سال پیش رو 
خواهد بود. در حال حاضر کنترل تورم به عنوان اولویت اصلی در 
سیاس��ت های اقتصادی دولت مطرح اس��ت. بدین منظور یکی از 
مهم ترین راهکارهای کوتاه مدت در پیش گرفته ش��ده از س��وی 
دول��ت افزای��ش نرخ بهره بوده اس��ت که کاهش توان وام گیری 
کس��ب و کارها و ادامه رکود در بخش تولید که به ش��دت نیازمند 
منابع بانکی است از پیامدهای آن است. بیشترین رشد درآمدها، 
در بخش مالیات ها می باش��د که می تواند به عنوان یک سیاس��ت 
انقباضی تعریف شود که البته این سیاست نیز در چارچوب مدیریت 
کسری بودجه و در نهایت کنترل تورم تعریف شده است؛ اما برای 
کسب و کارها به طور مشخص می تواند حاکی از رکود بیشتر باشد. 
در کن��ار هم��ه متغیرهای اقتصادی تاثیرگذار بر فضای اقتصادی 
س��ال ۱۴۰۳، موضوع انتخابات آمریکا نیز می تواند یک پارامتر 
تاثیرگذار به خصوص بر نرخ ارز باشد و قاعدتاً این پیامد می تواند 
اث��ر خ��ود را اولًا ب��ر تورم در بخش تولید کنندگان یعنی تورم تولید 
کنن��ده و مص��رف کنن��دگان یعنی تورم مص��رف کننده و نیز وارد 
ش��دن ی��ک ش��وک قیمتی دیگر به بازار دارایی ه��ا اعم از ملک، 
طلا و ... بروز دهد.*ریاس��ت هیات مدیره تعاونی تولید کنندگان 
محصولات غذایی کش��ور، رئیس هیات مدیره انجمن دارندگان 
نشان استاندارد ایران، رئیس هیات مدیره مجتمع صنایع غذایی 
گله��ا و گ��روه صنعت��ی آل ام کا ت��ی )MKT GROUP(،  نائ��ب 
رئی��س  هی��ات مدی��ره انجمن علوم و فناوری غلات ایران،  نائب 
رئی��س هیات مدی��ره انجمن افزودنی های صنایع غذایی ایران ، 

کارآفرین برتر جهان اسلام

 یادواره شهدای کارگری استان 
همدان برگزار شد

همزمان با هفته کار و کارگر دومین یادواره ۴۷۰ ش��هید والامقام 
کارگر اس��تان همدان درمجتمع ف��ولاد ویان کبودراهنگ برگزار 
شد.به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون کار ورفاه اجتماعی 
اس��تان، اس��تاندار همدان در این مراسم به افزایش تولیددر استان 
اشاره کرد وگفت: تعهد اشتغال درسال گذشته کامل تحقق یافت.
علیرضا قاسمی فرزاد افزود: تولید کننده های ما وظیفه و مسئولیت 
اجتماعی خود را از اش��تغال تا س��اخت طرح های عمرانی  به خوبی 
انجام داده اند.وی ادامه داد: امروز اقتدار، امنیت و آرامش را مدیون 
خون شهدا هستیم، شهدایی که تمام هستی خود را به درگاه خدا 
هدیه کردند.در ادامه نماینده مردم شهرس��تان های کبودراهنگ 
و بهار نیز گفت: شهرس��تان کبودراهنگ یکی از شهرس��تان های 
محروم استان است اما بیش از ۸۰ درصد مردم در امر تولید فعال 
هس��تند.فتح الله توس��لی از اقدامات مجتمع فولادویان در راستای 
انجام مس��ئولیت اجتماعی با س��اخت یک مدرسه در کبودراهنگ 
قدردانی و خواستار ساخت چند طرح فرهنگی در روستاهای محروم 
ش��د.مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اس��تان همدان گفت: در 
این هفته بیش از 2۸۰ برنامه در استان برای جامعه کارگری اجرا 
می شود.یوس��ف ش��عبانی افزود: استان همدان ۴۷۰ شهید کارگر 
را تقدیم انقلاب کرده اس��ت.وی تأکیدکرد: درس��ال ۱۴۰2 بیش 
از ۴۰ هزار مترمربع به فضای ورزش کارگری اس��تان اضافه ش��ده 
اس��ت و همچنی��ن ۹ هزار کارگر زیر پوش��ش بیم��ه اجباری قرار 
گرفته اند.وی در بخش دیگری از س��خنان خود عنوان کرد: بیش 
از ۱۴۸ ه��زار کارگ��ر در ام��ر تولید در حال فعالیت هس��تند.گفتنی 
اس��ت در خاتمه از خانواده معظم ش��هدای کارگر و کارگران نمونه 

فولادویان تجلیل شد.

لغو معامله واگذاری پتروشیمی شازند
تاج آبادی- تجارت: رییس مجلس در نامه ای به رئیس جمهور 
مصوب��ه هیات وزی��ران درباره فروش و واگذاری ش��رکت ها با 
نرخ تابلوی بورس را مغایر قانون دانس��ت و آن را ابطال کرد. 
هیات وزیران ۴ بهمن ۱۴۰2 در مصوبه ای فروش شرکت ها به 
قیم��ت تابل��وی بورس را تصویب کرده بود. تنها معامله مهمی 
که با این مصوبه انجام شد واگذاری پتروشیمی شازند )متعلق 

به گروه توسعه ملی( بود. 

اخبار کوتاه

شهرستان 

همکارینهادهاینظامیبامنابعطبیعی۹طرحآبرسانیدرشهرستانخرمدرهاجرامیشود
 شامی – تجارت: مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان زنجان گفت: امسال 
۹ طرح آبرس��انی با اعتباری بالغ بر ۸۴۰ میلیارد ریال در شهرس��تان خرمدره اجرا 
می ش��ود.علی محمد نادرخانی افزود: این طرح ها ش��امل اجرای خطوط انتقال 
شمال شهر خرمدره به طول چهار کیلومتر، آبرسانی به فاز سه شهرک گلدشت، 
تامین آب آش��امیدنی س��ایت اداری و مس��اکن ملی خرمدره و تکمیل مخزن یک 
هزار مترمکعبی سوکهریز است. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان زنجان 
اظهار داش��ت: احداث 2 کیلومتر خط انتقال آب روس��تای فَلج، یک کیلومتر خط 

انتقال روستای قلعه حسینیه، حفر و تجهیز چاه شماره ۱۶ خرمدره و تکمیل مخزن چهار هزار مترمکعبی خرمدره 
از جمله دیگر طرح هایی اس��ت که امس��ال در دس��تور کار ش��رکت آبفا قرار دارد.مدیرعامل ش��رکت آب و فاضلاب 
استان زنجان یادآور شد: سال گذشته نیز ۱۰ طرح آبرسانی با اعتبار بالغ بر ۹۷۰ میلیارد ریال در شهرستان خرمدره 
اجرا ش��د.نادرخانی گفت: اجرای ۸۰۰ میلیارد ریال طرح های توس��عه ای در تصفیه خانه آب ابهر و خرمدره نیز از 

جمله اقدامات شرکت آبفا در سال گذشته در شهرستان خرمدره بود. 

 مدی��ر کل مناب��ع طبیع��ی و آبخی��زداری همدان گفت: نهاده��ای نظامی با این 
دس��تگاه در کاش��ت تولید و کاش��ت نهال همکاری دارند و در گام نخس��ت تفاهم 
نامه همکاری مش��ترک با مرکز آموزش قدس نیروی زمینی س��پاه در راس��تای 
تولید و کاشت نهال و مشارکت در طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت منعقد 
شد.اسفندیار خزائی در آیین انعقاد این تفاهم نامه اظهار کرد: در راستای اجرای 
طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت و به منظور جلب مشارکت دستگاه های 
اجرایی مرتبط با این طرح ارگان های نظامی و انتظامی که ش��رایط و پتانس��یل 

تولید و کاشت نهال را در محوطه های خود دارند در این طرح با منابع طبیعی همکاری می کنند.وی با بیان اینکه 
در این رابطه تفاهم نامه همکاری مشترک بین منابع طبیعی و مرکز آموزش قدس نیروی زمینی سپاه در همدان 
منعقد شد، خاطر نشان کرد: بر اساس این تفاهم نامه از ظرفیت های موجود در این مرکز آموزشی برای فرهنگ 
سازی، آموزش و تولید نهال به شکل زمینی و گلدانی و توسعه فضای سبز و کاشت نهال استفاده می شود.خزائی 
همچنین گفت: همچنین در برگزاری پویش ها، کلاس ها و کارگاه های آموزشی به منظور بالا بردن اطلاعات و 

آگاهی های پرسنل و نیروهای کادر و وظیفه این مرکز، کارگاه های آموزشی برگزار می شود.

مدیرعامل ش��رکت آب و فاضلاب اس��تان قم در دیدار 
با حجت الاس��لام ذوالنور با اش��اره ب��ه عقب ماندگی 
۱۰ س��اله ق��م در بخش فاض��لاب، بر ضرورت تحقق 
اعتبارات فاضلاب مصوب س��فر اول رئیس جمهوری 
تأکی��د کرد.ب��ه گزارش روابط عمومی ش��رکت آب و 
فاضلاب اس��تان قم، حجت الاس��لام مجتبی ذوالنور 
در دیدار مدیرعامل و معاونین ش��رکت آب و فاضلاب 
استان قم، درخواست های متعدد مردمی برای اجرای 
شبکه فاضلاب در اکثر نقاط شهر را مورد توجه قرارداد 
و  قم را در بخش فاضلاب دارای عقب افتادگی  توصیف 
کرد و بر لزوم بررس��ی راهکارهای رفع مش��کلات این 
بخش با حضور منتخبین مردم قم در مجلس شورای 
اس��لامی تأکی��د کرد.نماینده م��ردم قم و نائب رئیس 
مجلس در مجلس شورای اسلامی همچنین با اشاره 
به نارضایتی های موجود در شهر در خصوص فاضلاب، 
بر لزوم پیگیری این موضوع در سفر دوم هیئت دولت 
به شهر قم تأکید کرد.وی در بخش دیگری از سخنان 
خ��ود ب��ا بیان اینکه س��ال ۱۴۰۴ با بحران آب ش��رب 
مواجه هستیم، تصریح کرد: باید از هم اکنون اقدامات و 

برنامه ریزی های لازم در این موضوع صورت گیرد.
حجت الاسلام ذوالنور ضمن اعلام برخی نارضایتی های 
مردمی در خصوص ش��وری آب در ش��هر، بر ضرورت 
پیگیری برای افزایش تخصیص آب از س��د کوچری 
تأکید کرد.مدیرعامل ش��رکت آب و فاضلاب اس��تان 
قم نیز در ابتدای این دیدار به تش��ریح وضعیت آب و 
فاضلاب در شهر قم پرداخت و فقدان شبکه فاضلاب 
در برخی نقاط ش��هر را یکی از معضلات اصلی ش��هر 
قم دانس��ت و با بیان اینکه در این زمینه عقب افتادگی 
حدود ۱۰ س��اله نس��بت به متوسط کشور داریم، اظهار 
داشت: در حال حاضر ۴2 درصد جمعیت شهر قم تحت 
پوش��ش ش��بکه فاضلاب اس��ت در حالی که متوسط 
کش��ور در این زمینه ۵۴ درصد اس��ت.مهندس مهدی 
نظ��رزاده با اش��اره به انجام مطالع��ات طرح فاضلاب 
ش��هر ق��م، ب��ر ضرورت تحق��ق اعتب��ارات فاضلاب 
مصوب س��فر اول رئیس جمهور تأکید و خاطرنش��ان 
ک��رد: ب��رای رف��ع معض��ل فاضلاب در ش��هر حدود 
 ه��زار کیلومتر ش��بکه و دو ب��اب تصفیه خانه فاضلاب

 نی��از داری��م ت��ا بتوانیم وضعیت فعلی را سروس��امان 
دهی��م.وی در ادام��ه انعقاد قرارداد س��رمایه گذاری با 
بخ��ش خصوص��ی را از جمل��ه اقدامات صورت گرفته 
در راس��تای کاهش بخش��ی از مش��کلات فاضلاب 
عنوان کرد و گفت: سرمایه گذار با اجرای ۴۰ کیلومتر 
خ��ط انتق��ال و احداث یک باب تصفیه خانه، بخش��ی 
از فاض��لاب پردیس��ان را تصفی��ه و ب��رای مص��ارف 
 صنعت و فضای س��بز محور س��لفچگان و نیزار منتقل

 خواهد کرد.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی لرستان گفت: 
پروژه فروسیلیس منگنز ازنا پیشرفت بسیار خوبی دارد 
و ظرف دوس��ه ماه آینده به بهره برداری خواهد رس��ید.
فرزاد محمدی اظهار کرد: توس��عه فناوری یکی از زیر 
پروژه های اصلی شرکت شهرک های صنعتی لرستان 
است.وی بابیان اینکه یکی از چالش هایی که در کشور 
و به تبع آن در استان وجود دارد موضوع فناوری است، 
گف��ت: در این راس��تا به منظور رف��ع موانع تکنولوژی و 
فنی واحدهای صنعتی احیا شده که مأموریت و رسالت 
آن شناس��ایی نیازهای فناورانه است فن بازار در استان 
تشکیل ش��د.مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
لرس��تان گفت: در حال حاضر نیازهای فناوری چندین 
واحد صنعتی در استان شناسایی و مرتفع شدند.محمدی 
بیان کرد: در استان چندین واحد صنعتی را دانش بنیان 
کردی��م؛ همچنی��ن ب��ا حمایت های مال��ی واحدهای 
تحقیق و توس��عه مورد حمایت قرار گرفته شده اند.وی 
در ادامه اظهار کرد: در منطقه ویژه اقتصادی ازنا، اولین 
س��رمایه گذاری خارجی جذب ش��د و این موضوعی بود 
که در س��ال های گذش��ته شاهد آن نبودیم.مدیرعامل 
ش��رکت شهرک های صنعتی لرستان بابیان اینکه این 
س��رمایه گذار چینی پروژه فروس��یلیس منگنز را در ازنا 
در حال احداث دارد، یادآور ش��د: خوش��بختانه این واحد 
پیش��رفت بس��یار خوبی دارد و ظرف دوسه ماه آینده به 
بهره برداری خواهد رسید.فرزاد محمدی با اشاره به فعال 
شدن پایانه صادراتی در منطقه ویژه اقتصادی ازنا گفت: 
درص��دد هس��تیم واردات خ��ارج از منطقه نیز از طریق 
این پایانه انجام شود و خوشبختانه مجوز بهره برداری 

از آن نیز اخذ ش��ده اس��ت.فرزاد محمدی اظهار کرد: 
موضوع راهبری خوش��ه ها بحثی مفصل اس��ت که در 
این راس��تا خوش��ه صنعتی پلاستیک را در سال ۱۴۰۱ 
در اس��تان ایج��اد کردی��م که خروجی خوبی داش��ت و 
نیازهای این خوشه تأمین شدند.وی از تشکیل کلینیک 
کس��ب وکار در اس��تان خبر داد و گفت: با تش��کیل این 
کلینیک، افراد به صورت سیار از واحدهای صنعتی استان 
بازدید می کنند.مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
لرستان در ادامه بابیان اینکه پایانه صادراتی در استان 
فعال شده است، بیان کرد: این پایانه صادراتی در منطقه 
ویژه اقتصادی ازنا فعال شده و درصدد هستیم واردات 
خارج از منطقه نیز از طریق این پایانه انجام ش��ود که 
خوشبختانه مجوز بهره برداری از آن نیز اخذ شده است.

محمدی، امکان دسترس��ی یکس��ان تولیدکنندگان به 
خدمات با هزینه مناسب، کنترل و حفظ کیفیت مطلوب 
در محصولات جهت رعایت اس��تانداردهای بازارهای 
صادرات��ی و بهره گیری از خدمات مش��اوره تحقیق در 
ب��ازار به منظ��ور حضور مؤثرتر در بازارهای جهانی را از 

مزیت های مهم پایانه صادراتی در استان ذکر کرد.

بهره برداری از پروژه فروسيليس منگنز ازنا در چند ماه آیندهعقب ماندگی 10 ساله قم در بخش فاضلاب

مدیریت ش��هری در دوازدهمین ایس��تگاه بازدیدهای نظارتی 
خود به ش��هرداری منطقه 2 ش��یراز رس��ید.به گزارش اعظم 
صفری خبرنگار روزنامه تجارت از ش��یراز، مدیریت ش��هری 
در دوازدهمین ایس��تگاه بازدیدهای نظارتی خود به ش��هرداری 
منطقه 2 ش��یراز رس��ید. در بازدید نظارتی مدیریت ش��هری در 
شهرداری منطقه 2 شیراز مطابق سلسله بازدیدهای پیشین که با 
هدف تکریم ارباب رجوع، خدمت رسانی بهتر و ایجاد امیدآفرینی 
انجام شد، میز خدمت مردمی، گفت وشنود با مدیران و کارکنان 
منطقه و جلسه  بررسی مسائل به منظور رفع موانع و پیشبرد امور 
انجام گرفت.رئیس ش��ورای اس��لامی شهر شیراز در این بازدید 
نظارتی اظهار کرد: ش��هرداری منطقه 2 ویژگی خاص خود را 
دارد و علاوه بر نقاط قوت بس��یار زیاد که قابل مقایس��ه با س��ایر 
مناطق نیست، این منطقه مسائل و مشکلات ویژه ای دارد که 
این موضوعات به بافت فرسوده و قدیمی بودن آن بر می گردد.

سید ابراهیم حسینی تصریح کرد: بخشی از این منطقه به عنوان 
شناس��نامه ش��یراز است و ظرفیت اقتصادی ویژه ای دارد که در 
س��ایر مناطق نیس��ت؛ از سوی دیگر با بخش های فرهنگی نیز 
این منطقه دارد و علاوه بر آن یک سوم دانشگاه فرهنگیان در 
این منطقه قرار دارد.وی با اش��اره به اینکه ش��هرداری منطقه 2 
شیراز استعدادهای خاص خود را دارد، ادامه داد: این درخواست 
را مطرح کردیم که معاونین شهردار شیراز بخش های مختلف 
آن را فعال کنند و آن را به ش��کوفایی برس��انند.رئیس ش��ورای 
اسلامی شهر شیراز در خصوص عملکرد اجرایی شهرداری در 
این منطقه گفت: اقدامات مدنظر و قابل پیگیری که از س��وی 
ش��هرداری و ناظر ش��ورای اسلامی شهر در این منطقه صورت 
گرفته اس��ت، رضایت بخش بوده و پیش��رفت منطقه صعودی 
اس��ت و رضایتمندی مردم از مجموعه اقدامات بس��یار بالاست. 
حس��ینی ضمن قدردانی از ش��هردار و اعضای شورای اسلامی 
شهر شیراز، شهردار منطقه و کارکنان و یاوران شورا این منطقه، 
خاطر نشان کرد: با اقداماتی که در دستور کار است، افق مناسبی 

را در این منطقه ش��اهد هس��تیم و امید اس��ت شاهد شکوفایی و 
پیشرفت در این منطقه باشیم؛ چراکه این منطقه مستعد بهترین 
ارائه خدمات اس��ت. ش��هردار کلان ش��هر شیراز نیز اظهار کرد: 
دوازدهمی��ن مرحل��ه بازدید از مناطق و برگزاری میز خدمت در 
شهرداری منطقه 2 شیراز بود که این میز خدمت به اتفاق رئیس، 
ناظر و تعدادی از اعضای شورای اسلامی شهر شیراز و همکاران 
ش��هرداری در حوزه س��تادی و برخی از معاونین در این منطقه 
برگزار شد. محمدحسن اسدی افزود: یکی از اهداف اصلی بازدید 
و سرکشی از مناطق برگزاری میز خدمت با حضور شهروندان 
مناطق اس��ت که ش��هروندان منطقه 2 به جهت رفع مس��ائل و 
مشکلات خود تقاضای برگزاری میز خدمت و گفتگو با مدیران 

شهری را داشتند.وی عنوان کرد: در این بازدید که با مراجعین 
و ش��هروندان س��اکن در منطقه دیدار داشتیم، درخواست های 
آنها مورد بررسی قرار گرفت؛ ضمن اینکه مسائل و مشکلات 
یاوران شورای محلات نیز بررسی شد.شهردار شیراز افزود: بر 
اس��اس مس��ائل مطرح ش��ده، ارجاعات و دستورات لازم صادر 
شد.اس��دی بیان کرد: در ادامه دیدار مس��تقیم و بدون واسطه  با 
همکارانم در منطقه 2 داشتیم که خوشبختانه با روحیه خوب و با 
نشاطی مشغول به کار و خدمات رسانی به مردم بودند.این مقام 
ارش��د مدیریت ش��هری شیراز به ارائه گزارش عملکرد اقدامات 
انجام ش��ده و برنامه های پیش رو توس��ط ش��هردار منطقه 2 نیز 
اشاره کرد.وی گفت: عملکردها، مسائل، مشکلات و موضوعات 

گفته شده مورد بررسی قرار گرفت و راهکارهای پیش رو تبیین 
شد. شهردار شیراز ضمن اظهار خرسندی از عملکرد شهرداری 
منطقه 2 بیان کرد: جلسات بسیار خوبی از سال گذشته تاکنون 
به صورت مس��تمر توس��ط مدیریت ارشد شهری برگزار شده و 
از مزایای خوب  این دیدارها، بی واسطه و چهره به چهره بودن 
آن اس��ت و که در وهله نخس��ت باعث رضایتمندی مراجعین و 
ش��هروندان اس��ت و بعد از آن مش��کلات همکاران خودمان به 
واسطه این دیدارها به حداقل ممکن رسانده می شود.نایب  رئیس 
ش��ورای اس��لامی شهر شیراز نیز در این بازدید تصریح کرد: در 
بازدید های انجام ش��ده، اس��تقبال بس��یار خوبی از سوی مردم 
صورت گرفت و در این میز خدمت هایی که برگزار می شود، دیدار 
و گفتگوی بی واس��طه مردم با اعضای ش��ورا و مدیران شهری 
فراهم می ش��ود.محمدتقی تذروی خاطرنش��ان کرد: هدف از 
برگ��زاری چنین نشس��ت هایی، ارتب��اط چهره به چهره با مردم 
اس��ت و در موضوعاتی که نیاز اس��ت ش��هردار شیراز دستورات 
را مس��تقیم اعلام کند، این اقدام صورت می گیرد تا مش��کلات 
ش��هروندان حل و فصل ش��ود. وی اضافه کرد: در بس��یاری از 
مواقع مردم با حضور خود در میز خدمت ها، بسیاری از مشکلات 
و موضوعات را اطلاع رس��انی می کنند. عضو و ناظر ش��ورای 
اس��لامی ش��هر در شهرداری منطقه 2 شیراز ضمن قدردانی از 
یاوران ش��ورای این منطقه که مس��ائل و مشکلات را با شهردار 
و اعضای ش��ورای اس��لامی شهر مطرح داشتند، گفت: مسائل 
و مش��کلاتی که از س��وی ش��هروندان در این منطقه مطرح می 
ش��ود، یقین��ا در برنامه ری��زی برای آین��ده و تخصیص بودجه، 
تاثیرگ��ذار خواه��د بود. تذروی همچنین با قدردانی از ش��هردار 
منطقه 2 شیراز اضافه کرد: در اوایل این موضوع را شاهد بودیم 
که مراجعات مردمی بس��یار زیاد بود اما با دیدار چهره به.چهره 
و رفع مش��کلات ش��هروندان در این منطقه، مراجعه شهروندان 
نسبت به گذشته بسیار کاهش یافته است و این موضوع نشان 

از اثرگذاری ارتباط مردمی بین مسئولین و مردم است.

درایستگاهدوازدهمبازدیدهاینظارتیمطرحشد؛

از رفع مسائل شهروندان مناطق تا توجه به ظرفیت های ویژه شهرداری منطقه ۲ شیراز

افزایش غیر منطقی تعرفه برق با شعار سال هم خوانی ندارد
گیلان_فرحی؛ مدیر کل صنعت معدن و تجارت اس��تان گیلان 
به افزایش غیر منطقی و غیر کارشناس��انه تعرفه برق اش��اره کرد و 
افزود: افزایش تعرفه برق آن  هم بیش از ۹۰۰ درصد، با شعار سال 
هم خوانی ندارد و کارخانجات را  با چالش اساسی مواجه می کند.به 
گ��زارش رواب��ط عمومی اداره کل صمت گیلان؛ تیمور پورحیدری 
در جلس��ه ش��ورای گفتگوی بخش خصوصی با دولت که در سالن 
غدیر اس��تانداری برگزار ش��د، با اش��اره به مقوله تعیین سقف ارزی 
برای عرصه تولید، اظهار کرد: بسیاری از واحدهای صنعتی موجود 
که نیازمند منابع ارزی برای خرید مواد اولیه به ویژه افزایش میزان 
تولید در اجرای طرح توسعه هستند با چالش جدی روبرو خواهند بود.  
وی با بیان اینکه  واحدهای جدیدالاحداث چون سابقه فعالیت ارزی 
نداشتند دچار چالش می شوند، گفت: در این زمینه وزارت صمت با 
پیگیری های مستمر و الزام به ثبت برنامه تولید از سوی واحدهای 
صنعتی تمرکز خود را برتامین ارز بخش تولید و بازرگانان مربوط به 
شرکتهای تولیدی قرار داده است.مدیر کل صنعت، معدن و تجارت 

اس��تان گیلان با تش��ریح صف دریافت ارز در 
بانک مرکزی که طولانی بوده  و تا دو ماه طول 
می کشد، خاطرنشان کرد: برای تامین سرمایه 
در گردش با توجه به نوسانات قیمتی نیازمند 
تسهیلات مناسب با زمان بازپرداخت بیش از 
2 سال هستیم. وی افزود: شنیده ها حاکی از 
این اس��ت که س��ود تسهلات بانکی به ۳۱ تا 

۳۹ درصد در حال افزایش هست و بانکها از هم اکنون به صورت 
غیررسمی به مشتریان اعلام می کنند که می توانیم تسهیلات با این 
درصد بدهیم. پورحیدری با تاکید بر اینکه بیش از ۱۴۰ طرح صنعتی 
نیمه تمام با پیشرفت فیزیکی ۶۰ درصد به بالا منتظر تسهیلات 
مناسب بانکی هستند که طرح خود را تکمیل و به بهره برداری و 
اشتغال برسانند، تصریح کرد:ابلاغ تسهیلات جدید به صورت فوری 
می تواند کارگشا باشد  و برای رسیدن اهداف شعار سال کمک کند.

مدیر کل صنعت معدن و تجارت استان گیلان با ابراز تاسف از اینکه  

تولید و صنعت گیلان در ابتدای س��ال؛ دچار 
صانحه برق گرفتگی شدید شد، افزود: افزایش 
غیر منطقی و غیر کارشناسانه تعرفه برق آن هم 
بیش از ۹۰۰ درصد، با ش��عار س��ال همخوانی 
ندارد و کارخانجات را  با چالش اساسی مواجه 
می کند.وی با تشریح وضعیت کارخانه ها در 
پی افزایش تعرفه ها افزود: کارخانه آردی که 
۳۸ میلی��ون ماهان��ه هزین��ه برق پرداخت می ک��رد الان باید ۴۸۰ 
میلیون پرداخت کند  اگرنه برق قطع می شود، بنابراین طبعا آرد گران 
ومصرف نهایی نان و کلوچه و کیک و صنایع وابسته آن نیز  گران 
عرضه  می ش��ود.دکتر پور حیدری در ادامه گفت:  علیرغم چالش 
قطع و زمان بندی مصرف برق صنایع در ایام گرم  پیش روی سال، 
افزایش تعرفه تحت عنوان ترانزیت، نیز مزید برعلت قطع برق در 
فصل گرما هس��ت که واقعا برای جامعه بزرگ صنعتی ما رنج آور 
شده است. مدیر کل صنعت معدن و تجارت استان گیلان با بیان 

اینکه مشکل کمبود اراضی صنعتی به ویژه در مرکز استان هم یک 
چالش حل نشده است، خاطر نشان کرد: امور اراضی و منابع طبیعی 
استان باید نقاط و زون هایی را برای ایجاد شهرکهای صنعتی جدید 
اعلام کنند.  پورحیدری به ضرورت تخصیص تسهیلات جدید به 
کس��ب و کارهای خرد و تولیدی صنفی اش��اره کرد که تاکنون این 
اتفاق نیفتاده است، افزود: بیش از ۱۷ هزار واحد تولیدی صنفی در 
استان داریم که در حاشیه و داخل شهر به صورت کارگاهی مشغول 
فعالیت هس��تند ولی مس��یر اعطای تسهیلاتی برایشان مشخص 
نش��ده و در قالب کارگروه رونق تولید دیده نش��ده اند. وی افزود: 
موضوع تامین زمین مناسب برای احداث یک میدان میوه و تره بار 
مطلوب  با قابلیت های همچون پارکینگ، بازارچه خرده فروشی، 
فروشگاههای بزرگ توزیع کننده اقلام اساسی، انبار، سردخانه  علی 
رغم مصوبه تنظیم بازار و تشکیل یک جلسه در حوزه عمرانی ابتر 
مانده است، که عمده مشکل موجود تامین زمین مناسب برای احداث 

این زیرساخت مهم بازرگانی است.


